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Referat skolebestyrelsesmøde nr. 19 

Onsdag den 23. september 2020 kl. 17.30 – 20.00  
 
Mødet afvikles over “Skype” starter derfor kl. 17.30 

Forældrerepræsentanter 
Rasmus Høiby: Erik 9.c Toke 7.c 
Nanna C. Olsen: Alice 7.b  
Mads K. Andersen: Mathilde 4.b Rasmus 8.b - afbud 
Mirsad Dajic: Lejla 4.c, Elma 5.b - afbud 
Ariful Islam: Ashra 3.c 

Saiqa Qayyum: Maya 6.b 
Tenna Stærmose: Alberte 

Medarbejderrepræsentanter: 
Mille Carlsen, lærer  
Jørgen Pagh, pædagog 
Ledelsesrepræsentanter:  
Kristoffer Færkel, souschef/konst. skoleleder 
Sille Hviid, faglig leder 
 
  

Ordstyrer: Nanna Referent: Sille 
 

     

  
 

Dagsordenpunkt og sagsfremstilling Type  Tid Ansvarlige 

1. Godkendelse af referater 
Referatet er godkendt 
 

vedtagelse 
 

5 min ordstyrer 

2. Nyt fra eleverne 
Der har ikke været elevrådsmøde pga 
coronasituationen – derfor er der ikke nogen 
elevrepræsentater 

Orientering  1 min  

3. Team “in School” 

Jannie og Astrid fra teamet besøger os for at 
fortælle om det nyoprettede team og hvad 
ambitionerne er med det.  
 
Team In School er et samarbejde mellem PPR, 
fam. Afd. Og Uniq. Det er tænkt som en 
forebyggende instans. 
 
Der bliver kigget på fraværsprocenter hos 
elever og der arbejdes med de familier, hvor 
der ikke er samarbejde med familieafdelingen 
i forvejen – og hvor man forventer, at kunne 
forhindre en fremtidigt 
skolevægringsudfordring. Der arbejdes med 
både lovligt, - og ulovligt fravær som grundlag 
for fraværsprocenten. 
 

Orientering 30 min Jannie/Astrid/ Kristoffer 
 

 

Et godt sted at være 
Et godt sted at lære 
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Se vedlagte bilag (power point) med flere 
detaljer om projektet. 

4. Opsamling på spørgsmål fra sidste 

møde. 

Ved sidste møde fremstod det at Kristoffer 

skulle søge afklaring på en række spørgsmål: 

1. Ferieplan: Skal den godkendes af 

skolebestyrelsen? 

Nej, den skal ikke længere godkendes af SKB: 

2. Rettighedsråd: Hvad er kravene til 

forældredeltagelse og kan møderne ligge om 

morgenen fra kl.8.00? 

Der skal sidde en forælder, men det kan være 

andre forældrerepr. end 

skolebestyrelsesmedlemmer som fx 

kontaktforældre eller lign. 

Mødetidspunktet er rykket til 8.30 for at 

eleverne kan møde ind i klassen, - inden de 

skal til møde. Tidligere lå møderne kl. 8.00, 

men det var svært for eleverne at have dette 

som første punkt på deres dagsprogram. 

 

Dette skal drøftes igen på kommende møde, 

hvor vi er fysisk sammen. 

 

3. Kan der fremlægges et estimeret budget i 

november for skolebestyrelsen? 

Det vil være mere realistist at fremlægge et 
budget i januar, som man kan forholde sig til. 
Det er ikke umiddelbart klart/opdateret i 
november eftersom, der stadig er regninger 
mm. der skal tastes ind. 
Skolen kan dog godt videregive, hvis der er 
store udfordringer med budgettet i løbet af 
skoleåret. 
 

Orientering 10 min Kristoffer 

5. Coronasituationen lige nu. 
Så er Gladsaxe gået over i at være en “rød” 
kommune. 
  
Skolen navigerer efter bedste evne ud fra de 
retningslinjer, som kommer “oppefra”. Vi gør 
vores bedste for at efterleve de anbefalinger, 
der er og har en personalegruppe, som gerne 
vil gøre sig umage. Der er også logikker, der 
bliver udfordret, når virkeligheden rammer.  
 
Hvad betyder det for skolens: 
Elever - elever skal være opdelt i klasser i 
skoletiden, men på trin i SFOtid og skoletid. 
Der er enkelte undtagelser fx valgfag. 
Svømning er pt. Aflyst. 
Idræt afholdes kun i egne haller/områder og 
helst ude. 

Orientering/ 
Drøftelse 

20 min Kristoffer og Sille 
suppleret af Jørgen og 
Mille 
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Medarbejdere 
Der opleves en usikkerhed hos personalet 
omkring smitterisiko og de rigtige skridt i 
dette. 
Derudover, frustrationer omkring ikke at 
kunne lave samme type skole, som det vi 
plejer. Fx tage på ture – eller arbejde på tværs 
af årgangen mm. 
På sfo og klub er man også udfordret med 
ikke at kunne lokaler og de voksnes 
kompetencer optimalt, da man er opdelt på 
klassetrin. 
Dog er det indtrykket at børnene både i skole 
og fritidstilbud stadig får en god skoledag og 
de lader ikke til at reagere på at mangle 
noget.  
Forældre 
 
 
Kristoffer vil med support fra Sille Jørgen og 
Mille fremlægge den dagligdag vi står i lige nu 
og forsøge at kortlægge nogle af de 
udfordringer der opstår. 

6. Ændringer i service og kantine 
Vi er blevet beskåret i serviceteamet på 
Enghavegård Skole fra 3 til 2,5 medarbejdere. 
Desuden er det blevet besluttet at vores 
serviceteam skal overgå til en anden ledelse 
og dermed indgå på samme måde som vores 
rengøring. Det forvendtes at Kristoffer kan 
fremlægge en skriftlig begrundelse for den 
ændring der er foretaget på mødet. Alternativ 
må vi tage til takke med det Kristoffer er 
blevet fortalt.  
Skolebestyrelsen kan vælge at forholde sig 
nysgerrige til beslutningen og stille spørgsmål 
til beslutningen. 
Det er også besluttet at der skal foretages 
ændringer i kantinebemandingen. Her også 
omkring 0,5 person. Samt omrokering på 
eksisterende personale.  
 
Skolen er pt. ikke ledelse af kantineteamet – 
Det er lige nu Louise, der er leder for 
serviceteamet (Jakob, Arne og Flemming).  
 
Der er ikke til mødet nogen skrift. 
begrundelse færdig til mødet.  Kristoffer 
orienterede mundtligt om: 

• Serviceteamet er reduceret med ½ 
stilling. Begrundelsen for dette er, at 
Enghavegård har været 
overnormeret i en periode. Dette 
beregnes ud fra en trappemodel ud 
fra hvor mange elever, der er og ikke 
matrikelstørrelse. 

Orientering/ 
Drøftelse 

25min Kristoffer 
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• Serviceteamet overgår i januar – som 
det eneste serviceteam i kommunen 
– til en anden ledelse, nemlig den 
samme ledelse som rengøringen. 
Dette grunder i, at man ønsker at 
samle serviceteam og rengøring for 
denne matrikel og det er relevant, 
når Blågård skal betjenes. 

 
Jakob vil på et senere møde komme på et 
skolebestyrelsesmøde og orientere om, 
hvordan disse ændringer rammer i deres 
hverdag.  
 

• Der skulle bespares 1,5 mill. på 
serviceområdet - og i deres MED blev 
det besluttet, at de penge skulle 
findes i kantineområdet. Det har 
betydet, at der er sket forflyttelser og 
afskedigelser internt i kommunen.  

        På Enghavegård møder man i 
kantinen nu XX og Annika + en deling af 
en kantinemedarbejder (delt mellem 
Gladsaxe Skole og Enghavegård) 
 

 

7. Tillæg til kvalitetsrapporten. 
Skolebestyrelsen har forhold sig til den 
nuværende kvalitetsrapport. Der er nu 
kommet et tillæg til denne der omhandler  
• En redegørelse for ændringerne i 
skoleugens længde (kortere skoledage), 
der følger af folkeskolelovens §§ 16 b og 
16 d  

 
Skolebestyrelsen forholder sig positivt til 
skoledagens længde er reduceret – og det, at 
lærerne i udskolingen nu varetager den 
understøttende undervisning fremfor UK-
pædagogerne. 
 

• En redegørelse for anvendelsen af 
ressourcer, der frigøres til 
understøttende undervisning som følge af 
de kortere skoledage  

 
Skolebestyrelsen forholder sig ligeledes 
positivt til anvendelsen af de ress., der 
frigøres. 
 

• En opgørelse over skolernes ’Andel af 
elever, der aflægger alle obligatoriske 9. 
klasseprøver 

 
 

Orientering/ 
Drøftelse 

25 Kristoffer/Skolebestyrelse 
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Skolebestyrelsen har mulighed for at udtale 
sig i forhold til tillægget.  Skolebestyrelsen 
ønsker at bruge denne mulighed. KF 
sammenfatter input og sender ud til 
gennemlæsning af skb-medlemmer, som har 
mulighed for at kommentere. Hvis der ikke er 
nogen svar, regnes det som godkendelse :) 
 

Der er deadline for udtalelsen d.28/9. 
Tillægget er vedhæftet den udsendte 
dagsorden. 

8. Skoleplanen – indsatser kommende 

år 

Overordnet set arbejder vi videre med vores 

fokusområder fra sidste år: 

Projekt- og procesorienteret undervisning 

Feedback 

Skolen for alle 

Grundet Corona og en nyligt overstået 

ledelsesseminar hvor ledelsen havde god 

mulighed for at få talt tingene igennem bliver 

der tillagt en ny tilgang til arbejde med de 

forskellige fokusområder. 

 

Der blev orienteret om, at hverdagen på 

skolen jo er meget opfyldt af situationen med 

corona og der bruges meget energi på dette. 

Ledelsen har derfor besluttet, at der “kun” 

arbejdes med en enkelt område i den 

kommende periode – nemlig Skolen for alle 

udover den daglige hverdag med corona. 

 

Orientering 20min Kristoffer/Sille 

9. Plan for revision af principper. 

Der er fundet frem til at vi har udarbejdet 

principper for nedenstående: 

• Princip for anvendelse af overskud 

fra Enghavegård dagen. 

• Princip for deltagelse i 

ansættelsesudvalg. 

• Princip for trivselsforældre. 

• Princip for udskudt klassedannelse. 

Skolebestyrelse skal forholde sig til at om der 

skal udarbejdes principper på andre områder 

og hvordan/hvornår de nuværende principper 

skal opdateres. 

Principperne er sendt med dagsordenen. 

 

Det blev drøftet hvorvidt, om skb skal lave 

principper – eller kan lave principper. Som det 

ser ud nu, er det en mulighed skb kan have, 

hvis der opstår situationer, hvor det kan være 

hjælpsomt med noget at læne sig op af. 

 

Drøftelse 15 min Kristoffer 
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Det besluttes derfor, at skolen har de 

ovenstående principper. Opstår der 

situationer fremadrettet, hvor der er behov 

for et princip, vil skb gå i gang med dette 

arbejde. 

 

Der vil løbende blive revideret de 

eksisterende principper på SKB-møder. 

 

10. Orientering 

• Ledig stilling på Enghavegård Skole 

Der er stadig en ledig stilling på skolen. Skolen 

vil sætte et nyt jopopslag op i håb om, at der 

vil komme flere ansøgere. 

Orientering 10 min Kristoffer 

4. Eventuelt 
Der er blevet ansat en skoleleder på 
Enghavegård Skole pr. 1.november. 
Der er brev på vej til alle forældre med 
information om dette. 

   

 
5. Punkter til kommende møder ud 

over årsplanen 
 

• Møde, hvor Jakob deltager med 
information om Service’ opgaver. 

• Januar: hvordan fungerer det med 
den nye ledelse, som service er 
overgået til. 

• Beslutning om forældrerep. i 
Rettighedsrådet. Hvem skal det 
være? 

• Invitere vejvisere/ ress.team med til 
et møde og fortælle om dette 
arbejde. 

• Revision af principper 

 
 

  

6. Sager udenfor dagsorden 
Ingen 

   

 

 


